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تکرار خواهد شد

روایت ماندگاری 

محمدی عراقی با بیان اینکه فقه حکومتی هنوز در حوزه شناخته نشده است، 
عنوان کرد: فقه حکومتی در اسلام اینگونه نیست که به فردی و اجتماعی تقسیم 
شود بلکه رهبر انقلاب اسلامی می فرمایند که حتی نماز و طهارت و… هم باید 
با دید فقه حکومتی نگریسته شود. او با بیان اینکه آیت الله مصباح نسبت به ظهور 
سکولاریسم نو در حوزه هشدار می دادند، تصریح کرد: این خطر همچنان جدی 
اســت و در ســخنان رهبر انقلاب اسلامی هم این هشدار دیده می شود. تولیت 
حوزه علمیه مشکوه در مورد  وضعیت شهر قم اختصاص داد و عنوان کرد: یکی 
از مهمترین نگرانی های راهبردی های رهبر انقلاب اسلامی، وضعیت شهر قم 
اســت و آن را علنی کردند. او با اشاره به وجود جوانان و طلاب انقلابی و حوزه 
های علمیه در قم بیان داشت: دشمن برای قم برنامه دارد ولی ما غافلیم و فرافکنی 
می کنیم و کار را گردن نیروی انتظامی و قوه قضائیه می اندازیم درحالیکه مسائل 

فرهنگی را باید با کار فرهنگی حل کرد نه با کار امنیتی و اطلاعاتی.

سفیر ایران در لندن گفت: هنوز ارتباط مستقیمی بین شروع واکسیناسیون 
در برابر کرونا با کاهش تعداد مبتلایان و فوت شدگان ناشی از این بیماری تثبیت 
نشده است. حمید بعیدی نژاد در مطلبی در کانال تلگرامی خود  نوشت: در انگلیس 
آمار کسانی که واکسن زده اند از ده میلیون گذشته است اما تعداد مبتلایان و فوت 
شدگان هنوز بسیار بالاست. وضعیت در آمریکا و دیگر کشورهای اروپایی هم 
شبیه به همین است.سفیر ایران  در لندن گفت: خوشبختانه تهیه واکسن از سوی 
ایران هم در مسیر خوبی پیش می رود، چهار میلیون دوز از واکسن اسپوتنیک)که 
واکسن بسیار خوب و موثری است(خریداری شده که اولین محموله روز پنجشنبه 
هفته جاری وارد شد، چهار میلیون و دویست هزار واکسن تولید شرکت آسترازنکا 
در چارچوب برنامه کواکس خریداری شده است که قرار است بزودی به ایران 
ارسال گردد و همین طور سه واکسن داخلی در مسیر فاز پیشرفته تست انسانی 

هستند که می توانند به مرحله تولید برسند.

سردار نجات گفت : ایران اسلامی با شعار "نه غربی نه شرقی" توانست 
به یکی از مستقل ترین کشورهای جهان تبدیل شود و هیچ کس نمی تواند به 
ملت ایران زور بگوید. وی با اشــاره به توانمندی های بســیار انقلاب که پس 
از پیروزی جمهوری اســلامی شکل گرفت تصریح کرد: جمهوری اسلامی 
با تکیه بر توان جوانان انقلابی توانســته سیستم پدافندی بسازد که هواپیمای 
بدون سرنشــین را قبل از نفوذ به مرزهای کشــور منهدم کند و یا زمانی که 
نفتکش هایمان بر روی آب های مورد حمایت آمریکا بود این کشور از ترس 
ایران نفتکش ها را مصادره نکرد. جانشین  قرارگاه ثارالله با اشاره به ترور حاج 
قاسم از آمریکایی ها بیان کرد: پس از این اتفاق موشک های بلندپرواز ایرانی 
پایگاه نظامی عین الاسد را هدف قرار دادند و آمریکایی ها فقط با پنهان کاری 
 لب به سخن گشودند و همه به ترس آمریکا از ایران پی بردند. سردار نجات 
بــا بیان اینکه روس ها پس از حمله ایران به پایگاه نظامی آمریکایی گفتند که 
شما معادلات جهان را عوض کردید زیرا که هیچ کس توانایی نابودی مراکز 
نظامی آمریکا را نداشت، تاکید کرد: امروز جمهوری اسلامی در تمامی آمارها 
پیشرفت داشته و امروز شاهد ترقی و افزایش نرخ رشد علمی ایران در جهان 

هستیم.

سیداحمد علم الهدی در خطبه های عبادی سیاسی نمازجمعه مشهد که در 
حرم مطهر رضوی برگزار شد، ضمن تبریک ایام الله دهه فجر و ولادت حضرت 
زهرا)س( اظهار کرد: امســال آن شور و هیجان همه ساله را در جریان روز ۲۲ 
بهمن و سالروز پیروزی انقلاب به خاطر شیوع این بیماری منحوس نمی توانیم 
انجــام بدهیم. اما بــرادران و خواهران، پیروزی انقلاب و روز پیروزی انقلاب 
یک جریان مقدس است که با همه عواطف دینی و اجتماعی مرد و زن شما و 
فرزندان شما گره خورده است. نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی بیان کرد: 
جامعه ما در همه ابعادش تحت یک مدیریت داهیانه از همه مشکلات نجات 
پیدا کند و الا دشــمن قدرت هیچ نفوذ و مشــکل آفرینی برای ما ندارد؛ مسئله 
مشکل تحریم ها یک فرافکنی است، تحریم ها برای ما مشکل ایجاد کرده اما نه 

این که وضع ما را در این نقطه استیصال معیشتی قرار دهد.

سیدحسن خمینی گفت : انقلاب اسلامی اول در مقابل سدّ تحجر ایستاد 
و بعد به سینه استبداد زد هرچند استبداد و تحجر هر زمانی می توانند همدیگر 
را پیدا کنند ولی انقلاب این دوگانه را شکاند و گفت، برای مبارزه با استبداد 
اصلا لازم نیســت متحجر باشید. وی گفت: همه هویت هنر، عنصر »خیال« 
اســت و همه اخلاقی زیستن وابســته به این است که شما تخیلّ قوی داشته 
باشید. در نقطه مقابل، »توهم« همه ی هویت غیر اخلاقی زیستن است. وقتی 
من توهم دارم یعنی خودم را محور جهان می بینم و هرچه به من نزدیک است 

ارزشمند هست و هرچه از من دور شود بی ارزش می شود.

فعــال اصولگرا دربــاره رویکرد جریان اصولگــرا در انتخابات ۱۴۰۰ 
توضیحاتی ارائه داد.حســین کنعانی مقدم دبیرکل حزب ســبز با اشــاره به 
سازوکار جریان اصولگرایی برای شرکت در انتخابات آینده و تشکیل شورای 
ائتلاف نیروهای انقلاب و شورای وحدت، گفت: اگر این دو بازو از یک راس 
دستور بگیرند به نفع جریان اصولگرایی خواهد بود که با دو بازوی قدرتمند 
در انتخابات ریاست جمهوری آینده حضور یابد. اما اگر این دو بازو هرکدام 
به صورت مســتقل عمل کنند قطعا باعث ایجاد اختلال خواهد شد و صدمه 
به خود جریان اصولگرایی خواهد زد.او با اشــاره به تفاوت شــورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب و شورای وحدت ادامه داد: معتقدم که شورای ائتلاف همان 
ســازو کار قبلی را که در انتخابات مجلس یازدهم به کار برد استفاده خواهد 
کرد و بیشتر یک ستاد انتخاباتی خواهد بود، اما شورای وحدت بیشتر به دنبال 
سازو کار وحدت و جمع کردن نیروهای ارزشی و انقلابی است و نگاه طولانی 
مدتی به موضوع وحدت دارد.کنعانی مقدم افزود: اگر در برابر یک رقیب قوی 
قرار بگیرند قاعدتا باید با هم ائتلاف انتخاباتی داشته باشند اما اگر رقیب قوی 
نداشته باشند احتمالا با یک رقابت درون جریانی مواجه خواهیم بود که در این 
صورت ممکن است شرایط به سمت ریزش آرای این جریان رود و اتفاقات 

انتخابات گذشته نظیر سال ۹۲ مجددا تکرار شود.

در پی انتشــار خبری در یکی از کانال هــای تلگرامی مبنی بر برگزاری 
جلســه تعدادی از علما و مبلغین حوزه علمیه قم با رئیس مجلس شــورای 
اســلامی، حجت الاسلام ماندگاری بعنوان برگزار کننده این جلسه ادعاهای 
این کانال را تکذیب کرد.حجت الاسلام ماندگاری در این رابطه توضیح داد: 
در راســتای مطالبه گری از مســئولین به عنوان یکی از وظایف حوزه علمیه، 
جلسات متعددی با مسئولین مختلف تشکیل شده و چندی پیش جلسه ای با 
حضور تعدادی از علما و روحانیون با موضوع فعالیت ها و برنامه های مجلس 
شورای اسلامی برگزار گردید که در آن قالیباف در فضایی صمیمی و شفاف 
به ســوالات مختلف حضار پاسخ دادند که در مجموع عمده حاضرین پاسخ 
ها را قانع کننده دانستند.حجت الاسلام ماندگاری تاکید کرد: تقریبا تمام موارد 
مطرح شده در خبر کذب است و بسیاری از موارد مطرح شده حتی در جلسه 
مطرح نشــده اســت.وی از مسئولین مربوط و قوه قضائیه خواست تا جلوی 

این کانال های دروغ پرداز را بگیرند.

اخبار ویژه ...

واعظی رییس دفتر رییس  جمهور:  

قانون و رویه این نیست اما بر مبنای تعامل بودجه 
اصلاحی می دهیم

سرویس سیاسی- ماریا زاخارووا سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه گفت: 
تنها راه نجات برجام، اجرای کامل آن ازسوی همه کشورهای تنظیم و امضا کننده آن از 
جمله آمریکا و ایران است.  ماریا زاخارووا در نشست خبری هفتگی اظهار داشت: ما 
برای همکاری نزدیک با همه شرکت کنندگان در برجام برای دستیابی به این هدف و 
همکاری سازنده با دولت آمریکا آمادگی داریم.  زاخارووا گفت: برجام و سرنوشت و 
آینده آن بطور فعالانه در رسانه ها و ازسوی سیاستمداران و نمایندگان دولت ها مورد 
بحث قرار می گیرد.  وی افزود: »می خواهم در مورد رویکرد روسیه در مورد برجام 
بگویم. در زمان حاضر پیشرفت قابل توجه در مورد بازگشت برجام به حالت اولیه امضا 
شده رخ نداد. امیدهای زیادی در این رابطه به دولت جو بایدن رئیس جمهوری آمریکا 
وجود دارد«. وی ادامه داد: واشنگتن پیام هایی مبنی بر آمادگی اصولی برای بازگشت به 
برجام می فرستد اما در زمان حاضر آنچه که می بینیم مبادله ادعاها میان ایران و آمریکا 
است که چه کسی باید گام اول را بردارد. سخنگوی وزارت خارجه روسیه گفت: تهران 
بارها اعلام کرده است که آماده است همین که موازنه منافع از دست رفته در برجام برقرار 
شود، به اجرای کامل مفاد این توافق بپردازد.  وی افزود:در زمان حاضر طرف ایرانی به 
گسترش فعالیت های هسته ای می پردازد ازجمله به تولید اورانیوم در سایت هسته ای 
در فردو و نطنز و اصفهان می پردازد و آخرین گزارش مدیر کل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی حاکی از آن است. وی ادامه داد: اما باید به این نکته توجه داشت که تمام اقدامات 
ایران در این مراکز تحت کنترل کامل آژانس بین المللی انرژی اتمی صورت می گیرد و 
تهران از تعهدات خود در چاذرچوب معاهده عدم انتشار سلاح هسته ای خارج نمی 
شود. زاخارووا گفت: ما معتقدیم که شرط لازم برای نجات برجام اجرای کامل و مستمر 
همه بندهای آن از سوی کشورهای تنظیم کننده و امضا کننده توافق هسته ای ازجمله 
امریکا و ایران است. توافق هسته ای ایران موسوم به برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( 
ســال ۲۰۱۵ میان ایران و کشورهای عضو گروه ۱+۵ منعقد شد. برپایه این توافق، در 
برابر محدود شدن برنامه هسته ای ایران، تحریم های اعمال شده علیه این کشور لغو یا 
تعلیق شد. اما دولت دونالد ترامپ رئیس جمهوری سابق، آمریکا از توافق نامه هسته ای 
برجام با ایران خارج شده و تحریم ها علیه جمهوری اسلامی را مجدداً اعمال کرد.  تهران 
نیز  متقابلا از کاهش تدریجی تعهدات خود در این توافق نامه از جمله  کنار گذاشتن 
محدودیتها در رابطه با در تحقیقات هسته ای، سانتریفیوژها و سطح غنی سازی اورانیوم 
خبر داد. زاخارووا در بخش دیگری از نشست خبری گفت: موضوع دیگری که مربوط 
به ایران می شود برگزاری نشست دیپلماسی اقتصادی ایران و اوراسیا در روز ۲۷ ماه 
ژانویه ) 8 بهمن ۹۹( اســت. وی افزود: این کنفرانس با حمایت  اتاق بازرگانی تهران 
برگزار شد و در آن نمایندگان عالیرتبه سازمان های ذیربط و کارشناسان چند کشور و 
سفرای کشورهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا شرکت کردند. سخنگوی وزارت 
خارجه روسیه گفت: نتایج این کنفرانس که توسط دوستان ایرانی برگزار شد را عالی 
ارزیابی می کنیم و در این تمایل ایران برای همکاری با کشورهای عضو اتحادیه اوراسیا و 
دورنمای خوب برای انتقال همکاری در چارچوب توافقنامه موقت بین ایران با اتحادیه 
اوراسیا به تعامل کامل با این اتحادیه می بینیم. وی ادامه داد: کشورهای ما )ایران و روسیه( 
دارای ظرفیت های گسترده اقتصادی-بازرگانی، سرمایه گذاری و علمی و تکنولوژیکی  
برای همکاریهای سودمند متقابل هستند و امیدواریم که تسهیل کامل در همکاریهای 

بازرگانی موجب گسترش مبادلات اقتصادی بین دو کشور شود.

سرویس سیاسی- هرچه به انتخابات نزدیک می شویم، شکاف در جبهه پایداری 
تعمیق می شود و این امر می تواند یکی از عوامل اثرگذار بر نتیجه انتخابات باشد. شکاف 
در جبهه پایداری بعد از فوت آیت الله محمدتقی مصباح یزدی نمود پیدا کرد و از آن 
پس روز به روز بیشتر شد. به قدری که حالا دیگر حساب طیف نزدیک به محصولی 

و طیف نزدیک به آقاتهرانی، به وضوح از هم جدا است.
بعد از آقای مصباح یزدی شاخه قم پایداری یعنی حلقه پرتو تضعیف شده و در 
مقابل شاخه تهران قدرت گرفت. صادق محصولی که یکی از پرنفوذترین چهره های 
اصولگرا اســت، رســما دبیرکلی جبهه پایداری را به عهده گرفت و گمانه هایی نیز 
درباره ورود او به عرصه کاندیداتوری به گوش رســید. وی، اما همواره خواســته که 
از تصمیم سازان باشد نه بازیگران لذا این گمانه زود فروکش کرد و در عوض شاهد 
نزدیکی هر چه بیشتر این گروه به شورای وحدت بودیم.  همان طور که انتظار می رفت 
پایداری بعد از دبیرکلی محصولی، وجه عملیاتی تر به خود گرفت، اما این همه ماجرا 
نبود. بخش نزدیکتر به احمدی نژاد که همان محصولی و نزدیکانش هستند به سوی 
شورای وحدت چرخید و گروه دیگر با رگه های مذهبی تر که حول محور مرتضی 
آقاتهرانی گردهم آمده اند، راه دیگری پیش گرفتند.  این طور که به نظر می رسد شاخه 
قم پایداری که در غیاب پدرمعنوی درحال تضعیف شدن بود، راه حلی یافته تا از بازی 
کنار گذاشــته نشــود. این راه حل نیز چیزی نیست غیر از نزدیکی به قالیباف که گفته 
می شود حاضر به همراهی با شورای وحدت و حتی شورای ائتلاف نیست. قالیباف نیز 
اگرچه در جریان انتخابات مجلس کم با پایداری و آقاتهرانی که آن روز ها دبیرکل بود و 
سرلیست، بگو مگو نکرد، اکنون از همراهی آنان استقبال می کند. هرچه باشد سوداری 
ریاست جمهوری دارد و به فکر یارکشی است. شاهد این مدعا نیز صدور حکم برای 
وحید یامین پور است. این طور که به نظر می رسد قالیباف توانسته این بخش از پایداری 
را متقاعد کند که شانس پیروزی در انتخابات آتی را دارد و از همین طریق آنان را جذب 
می کند. اتفاقی که اصلا و قطعا خوشایند بخشی احمدی نژادی تر پایداری نیست. نکته 
قابل توجه، اما نزدیکی شاخه قم پایداری با جمعیت رهپویان است که همراهی این 
بخش را نیز از آن قالیباف می کند. برخی از رسانه ها مثل »اعتماد« وجود اختلافات بین 
زاکانی و محصولی را نیز به معادله افزوده و نتیجه می گیرند که انشعاب در جبهه پایداری 
جدی است. شاهد دیگرشان برای اثبات این فرضیه نیز آن است که »پیش از این آقاتهرانی 
نماینده ادوار هشتم و نهم مجلس شورای اسلامی در ماجرای انتخاب رییس مجلس در 
صف مخالفان قالیباف قرار نگرفت تا زمینه ائتلاف پس از تصویب لیست مشترک فراهم 
شود. آقاتهرانی از جمله اصولگرایانی است که معتقد است تنها راه پیروزی اصولگرایان 
در انتخابات ریاست جمهوری، استفاده همزمان از ظرفیت های رییسی و قالیباف است؛ 
در حالی که صادق محصولی که همچنان به احمدی نژاد فکر می کند بر حفظ فاصله 
همیشگی با قالیباف تلاش خواهد کرد.« تکلیف تعمیق و یا ترمیم این شکاف، اما با 
روشن شدن موضع احمدی نژاد در انتخابات پیش رو مشخص خواهد شد. بدیهی است 
که ورود وی یا یکی از یارانش می تواند طیف نزدیک به محصولی را در موضع گیری 
خود سرســخت کند. اما اگر او نخواهد و یا به دلایلی امکان حضور در این رقابت را 
نیابد وضعیت احتمال تغییر دارد. به این معنا که ممکن است شاخه تهران پایداری نیز در 
نتیجه تلاش قالیبافی ها جذب شوند، یا اینکه قالیباف در نتیجه تلاش شورای وحدتی ها 
جذب شود. در غیر این صورت، اما خانه تکانی در پایداری گزینه محتمل تری خواهد 
بود. بدیهی است که قالیباف برای رسیدن به کرسی ریاست جمهوری، هر شگردی را 
به کار می گیرد تا رای پایداری را به سبد خود بریزد، به خصوص که حاضر نیست در از 
سازوکار های موجود یعنی شورای ائتلاف و شورای وحدت بهره بگیرد. در این میان 
کسب آرای یک بخش از پایداری نیز برای او موفقیت محسوب شده و قابل اعتنا است. 
ضمن اینکه این معامله برای شاخه قم پایداری نیز برد – برد است. آنان با نزدیکی به 
قالیباف پاداش خود را خواهند گرفت در حالی که با دوری از وی سرنوشتی ندارد غیر 

از به حاشیه رفتن و تحمل سایه سنگینی محصولی بر سر خود.

 سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه:

تنها راه نجات برجام اجرا ازطرف 
کشورهای تنظیم کننده آن است

یارکشی قالیباف و احمدی نژاد؛ 
شکاف در جبهه پایداری

فرصت آمریکا برای بازگشت به برجام 
نامحدود نیست

ســرویس سیاسی-محمد جواد ظریف وزیر 
امور خارجه جمهوری اســلامی ایران در مصاحبه 
ای اختصاصی با شــبکه خبری سی ان ان آمریکا از 
آمادگــی ایران برای آغازی جدید در رابطه با ایالات 

متحده آمریکا خبر داد.
ظریف در مصاحبه با کریستین امانپور خبرنگار 
ایرانی تبار شــبکه ســی ان ان از آمادگی ایران برای 
آغازی جدید در رابطه با آمریکا خبر داده اما در عین 
حال تاکید کرده پنجره "جو بایدن" برای پیوســتن 
دوباره به برجام در حال بســته شــدن است و بایدن 
زمــان محدودی برای بازگشــت به برجام و جبران 
سیاست های شکست خودره و اشتباه دولت ترامپ 

در قبال ایران دارد.
ظریــف به ســی ان ان گفت:" زمــان آمریکا 
برای بازگشــت به برجام نامحدود نیست و آمریکا 
فرصت محدودی برای بازگشت به برجام دارد چون 
پرزیدنت بایدن نمی خواهد سیاست های شکست 
خــورده دولت ترامپ علیه ایــران به نام بایدن ادامه 

یابد."
ظریف در پاسخ به سوالی درباره سرعت انطباق 
ایران با تعهدات برجامی در صورت بازگشت سریع 
آمریکا به برجــام و لغو تحریم ها گفت:" ایران می 
تواند 8 هزار پوند )حدود ۴ تن( اورانیوم غنی شــده 
خود را ظرف مدتی کمتر از ۱ روز به میزان مورد تایید 

برجام کاهش دهد."
ظریــف با رد ادعاها دربــاره تلاش ایران برای 
دســت یابی به ســلاح هســته ای گفت:" اگر می 
خواستیم سلاح هسته ای بسازیم می توانستیم مدتی 
قبل این کار را انجام دهیم...اما سلاح هسته ای امنیت 
مــا را تقویت نمی کند و با دیدگاه های ایدئولوژیک 
ما مغایرت دارد. و به همین دلیل است که ما هرگز به 

دنبال سلاح هسته ای نیستیم."
ظریــف با دفــاع از اقــدام ایــران در کاهش 
تعهــدات برجامی در پی خرویــج یکجانبه دولت 
ترامپ از برجام و اعمــال تحریم ها، گفت:" ایران 
از زمــان خروج آمریــکا از برجام تنها طبق مکانیزم 
های حل اختلاف که در توافق برجام نوشــته شده، 
عمل کرده است... ایران از سازوکارهای برجام برای 
محدود کردن همکاری خود اســتفاده کرد. اگر بند 
36 را بخوانیــد، ما کاملا مطابق با توافق هســته ای 
عمل کردیم."وزیــر خارجه ایران از ایالات متحده 
خواست که فروش اسلحه به رقبای منطقه ای ایران 
را متوقف کند و گفت که دولت بایدن باید به شرایط 

اولیه توافق هسته ای پایبند باشد.
او گفت:" آیا ایالات متحده آمادگی دارد صدها 
میلیارد دلار اســلحه ای را که به منطقه ما می فروشد 
کاهــش دهد؟ و اگر بخواهد در مورد وضعیت یمن 
مذاکره کند آیا ایــالات متحده آمادگی دارد جلوی 

کشتار کودکان در یمن را بگیرد ؟"
ظریف همچنین گفــت: "ایالات متحده باید 
آنچه را که توافق کردیم را بپذیرد...ما تصمیم گرفتیم 
که در مورد برخی موارد به توافق نرســیم ، نه به این 
دلیل که آنهــا را نادیده گرفتیم، بلکه به این دلیل که 
ایــالات متحده و متحدانش آمــاده انجام آنچه لازم 

بود، نبودند."
به گفته ظریف "جوزپ بورل" مسئول سیاست 
خارجــی اتحادیه اروپا می تواند در حل بن بســت 
کنونــی بین ایالات متحــده آمریکا و ایران در زمینه 

بازگشت به برجام ایفای نقش کند.
بــه گفته ظریف :" می توان ســازوکاری برای 
همزمان  یا هماهنگ  کردن اقدامات دو طرف )ایران 
و آمریکا( برای بازگشت به تعهدات برجامی وضع 

کرد."
بنــا به گفته وزیر خارجه ایران: "در داخل متن 
برجام  ســازوکاری تعبیه شده که کمیسیون مشترک 
اســت و کمیســیون مشــترک یک هماهنگ کننده 
دارد. این هماهنگ کننده که پیشــتر خانم "فدریکا 
موگرینی" بود و اکنون "جوزپ بورل" اســت، دو 
منصب دارد که  یکی "مســئول سیاســت خارجی 
اتحادیه" اروپاســت و  دیگــری "هماهنگ کننده 

کمیسیون مشترک برجام" است."
ظریف در ادامه گفت: " بورل می تواند از سمتش 
در کسوت هماهنگ کننده کمیسیون مشترک برجام 
برای هماهنگ سازی اقداماتی که لازم است ایران و 
آمریکا انجام دهند، اســتفاده کند. به طور مشخص 
اقداماتی که ایران انجام می دهد همواره تحت نظارت 
و راســتی آزمایی آژانس بین المللی انرژی هسته ای 
بــوده و ما نشــان داده ایم که بــه تعهدات مان عمل 
کرده ایم و طرفی که نشان داده نتوانسته به قول هایش 

عمل کند، ایالات متحده آمریکا بوده است."
رییس دستگاه دیپلماسی ایران در ادامه گفت:" 
ایالات متحده باید حسن نیت خود را نشان دهد ؛ ما 
همین حالا هم حسن نیت خودمان را اثبات کرده ایم. 
اگر مــا از محدودیت های توافق فاصله گرفته ایم به 
خاطر آن اســت که ایــالات متحده تلاش کرد یک 
جنگ اقتصــادی تمام عیار به ایران تحمیل کند. اگر 
آمریکا این )جنگ اقتصادی( را متوقف کند، ما نیز به 

پایبندی کامل برمی گردیم."

سرویس سیاسی-رییس دفتر رییس  جمهوری 
گفت:  دولت بر مبنای تعامل و مفاهمه به خواســت 
مجلس احترام گذاشــته و برای اینکه مردم متضرر 
نشوند و اقتصاد کشور آسیب نبیند، ظرف زمان تعیین 

شده بودجه اصلاحی می دهد. 
محمــود واعظی افزود:  اگرچــه دولت معتقد 
اســت آنچه در صحــن مجلس رد شــد، گزارش 
کمیســیون تلفیق از لایحه بودجــه بوده و در چنین 
شرایطی قبلا رویه این بوده که گزارش برای اصلاح 
به کمیســیون بازگردد اما دولــت بر مبنای تعامل و 
مفاهمه به خواســت مجلس احترام گذاشته و برای 
اینکه مردم متضرر نشــوند و اقتصاد کشــور آسیب 

نبیند، ظرف زمان تعیین شده اقدام می کند.
 رییــس دفتر رییس جمهوری بــا مرور روند 
تقدیــم لایحه به مجلس، رویکرد تقابلی و تبلیغاتی 
برخی نمایندگان نســبت به لایحه دولت را غیرقابل 
قبــول خواند و گفت: از روز تقدیم لایحه به مجلس 
با وجــود اینکه مبنای دولت همگرایی حداکثری با 
مجلس و تعامل با این نهاد به منظور حل مشــکلات 
معیشتی مردم و غلبه بر جنگ اقتصادی دشمنان بود، 
اما در سوی مقابل شاهد تقابل و ادبیات غیردوستانه و 

غیرسازنده از سوی برخی نمایندگان مجلس بودیم.
وی افزود: استفاده الفاظ سخیف و غیراخلاقی 
و عبارت های توهین آمیز و غیراسلامی در توصیف 
لایحه بودجه دولت و انتساب برخی کلیدواژه های 
مخرب مثل »فروپاشــی اقتصادی« به آن در حالی به 
دفعات از سوی برخی نمایندگان و اعضای کمیسیون 
تلفیق صورت گرفت که لایحه بودجه حاصل ماه ها 

کار کارشناسی در دولت بود.
وی اضافه کرد: ما بارها در جلسات خصوصی 
یا به صورت عمومی اعلام کرده بودیم که حاضریم 
در تعامــل با نمایندگان محترم، نظرات و ملاحظات 

آنها را مورد توجه قرار دهیم.
رییس دفتر رییــس جمهوری گفت: امیدوارم 
توصیه روز چهارشنبه مقام معظم رهبری که فرمودند 
»بدگویی و بدزبانی در جامعه باید جمع شود و ادب 
اسلامی گســترش یابد« بیش از گذشته مورد توجه 

مسئولان قرار بگیرد.
واعظی خاطرنشان کرد: متاسفانه نه تنها رویکرد 
تعامل گرایانه دولت بی جواب ماند، بلکه در طول دو 
ماه بررسی لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق مجلس،  
شاهد تغییراتی در این لایحه بودیم که دقیقا در جهت 

تقویــت نقاط ضعفی بود کــه نمایندگان در ابتدا به 
بودجه نسبت می دادند.

وی ادامه داد: آنهــا در ابتدای دریافت بودجه، 
قبل از آنکه لایحه مورد بررسی کارشناسی قرار گیرد، 
گفتند که این لایحه تورم زا، انبساطی، غیرواقع بینانه 
و دارای وابســتگی بالا به نفت اســت اما در طول 
بررســی ها با ایجاد درآمدهای موهوم که مسئولان 
ذیربــط بارها اعلام کردند غیرقابل حصول اســت، 
ســقف بودجه را بیش از ۱3۰ هــزار میلیارد تومان 
افزایش دادند. در این بررسی ها هم وابستگی بودجه 

به نفت و هم درآمدها و هزینه ها افزایش یافت.
واعظــی تغییرات کمیســیون تلفیق در لایحه 
بودجه دولت را تغییردهنده شاکله کلی آن و مغایر با 
قانون، مصلحت اقتصاد کشور و همینطور مصلحت 
مجلــس و دولت خواند و اضافــه کرد:  ما تغییرات 
بوجود آمده در بودجه را غیرقابل اجرا می دانستیم و 
به همین دلیل از نمایندگان مجلس تشکر می کنیم که 

در صحن علنی به آن رای منفی دادند.
رییس دفتر رییس  جمهوری خاطرنشان کرد: با 
توجه به اینکه نمایندگان کلیات گزارش کمیسیون 
تلفیــق از لایحه بودجه را در صحن رد کردند، رویه 
مجلس - چنانکه در بودجه سال ۹8 تجربه کردیم- 
قبلا این بود که گزارش دوباره به کمیســیون تلفیق 
ارجاع شــود. با این حال مجلس اکنون قائل به رویه 

دیگری است و از دولت طلب اصلاحیه می کند.
وی افزود: با توجه به اینکه در جنگ اقتصادی 
هســتیم و همانطور که رییس  جمهوری پیش از این 
بارها از ضرورت همگرایی و همبستگی کامل همه 
ارکان کشــور برای پیروزی در این جنگ ســخن 
گفتــه و به دلیل اینکه لایحــه بودجه در حکمرانی، 
معیشت مردم و امورات کشور بسیار حائز اهمیت و 
راهبردی است؛ حاضر نیستیم آن را به اختلاف نظرها 
و منازعات سیاسی گره بزنیم و بر همین اساس،   طبق 
خواســت مجلس محترم، نظرات اصلاحی ارائه و 
تــلاش خواهیم کرد با رویکرد مفاهمه، تا جایی که 
شــاکله بودجه بهم نخورد و درآمدها واقعی و قابل 

اجرا باشد،  با مجلس تعامل کنیم. 

ظرف کمتر از 1 روز ذخائر اورانیوم خود را به سطح برجام می رسانیم.

محمد  جواد ظریف وزیر امور خارجه:
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